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siódme urodziny bab z babieńca

zaczynały od zera, ale 
najważniejsze były chęci
Koło Gospodyń Wiejskich „Baby z Babieńca” obchodziło 
siódmą rocznicę istnienia. W grudniu 2012 roku 
mieszkanki Babieńca zawiązały stowarzyszenie oraz 
zespół śpiewający piosenki ludowe i biesiadne.

- Zaczynałyśmy od zera, 
nie mając lokalu ani żadne-
go sprzętu. Najważniejsze 
były chęci – wspomina Cze-
sława Orłowska-Staniszew-
ska, prezes stowarzyszenia. 
- Przez siedem lat zorgani-
zowałyśmy wiele różnego 
rodzaju imprez, wyjazdów 
edukacyjnych i wycieczek. 
Piszemy projekty pozyskuje-
my fundusze na działalność.

Głównym celem działal-
ności „Bab z Babieńca” jest 
integracja i aktywizacja lo-
kalnej społeczności. Zespól 
występuje na różnych im-
prezach i uroczystościach.

- Z końcem roku przyszedł 

czas na podsumowanie na-
szej działalności. Był tort 
i upominki od Mikołaja – do-

daje Czesława Staniszewska
-Orłowska. – Wszystkim czy-
telnikom życzymy zdrowych 
i spokojnych świąt Bożego 
Narodzenia oraz wszystkie-
go co najlepsze w każdym 
dniu zbliżającego się nowe-
go roku! red

Baby z Babieńca podczas spotkania „urodzinowego”.
 Fot. KGW Baby z Babieńca

31 w kraju, 4 w województwie

nasza biblioteka ponownie 
w czołówce najlepszych w polsce!

11 grudnia w Wojewódzkiej Bibliotece Publicznej 
w Olsztynie odbyło się podsumowanie działalności 
bibliotek publicznych województwa warmińsko-
mazurskiego. W uroczystości uczestniczył Burmistrz 
Korsz Ryszard Ostrowski oraz Dyrektor Miejsko-Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Korszach Jadwiga Hajduk. 
Spotkanie było również doskonałą okazją do tego, 
aby wyróżnić biblioteki, które znalazły się w Rankingu 
Bibliotek organizowanym przez Instytut Książki i dziennik 
„Rzeczpospolita”.

Celem rankingu jest wska-
zanie i opisanie gmin, które 
przywiązują szczególną wagę 
do rozwijania czytelnictwa, 
akty wności  społecznych 
i przekształcają biblioteki 
w ośrodki służące tym celom. 
Organizatorzy proszą o odpo-
wiedź na ankietę z pytaniami 
dotyczącymi działalności 
biblioteki gminnej. Jest ona 

skierowana do wszystkich 
gmin wiejskich, miejsko-wiej-
skich i gmin miejskich. W te-
gorocznym rankingu wzięło 
udział 760 bibliotek. Ocenie 
poddano m.in. powierzchnię 
biblioteki i filii w przelicze-
niu na ilość mieszkańców, 
zatrudnienie, liczbę godzin 
otwarcia biblioteki, wielkość 
księgozbioru w przeliczeniu 

na ilość mieszkańców, wiel-
kość księgozbioru nowego, 
dostępność prasy i nowych 
mediów oraz udogodnienia 
dla osób niepełnosprawnych. 
Punkty można było uzyskać 
także za działające przy bi-
bliotece kółka czytelnicze, 
artystyczne czy literackie. 
Dzięki aktywności naszych 
użytkowników oraz wytężo-
nej pracy bibliotekarzy, jak 
również dbałości samorządu 
o kulturę i placówki biblio-
teczne w naszej gminie w te-
gorocznej, dziewiątej edycji 
ogólnopolskiego Rankingu, 
Korszeńska Biblioteka za-
jęła zaszczytne 31 miejsce 
w kraju, a 4 w województwie 
w warmińsko-mazurskim.
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Urząd Miejski w Korszach odwiedziła młodzież z ósmej klasy 
Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Łankiejmach. 
Wizyta w urzędzie odbyła się w ramach lekcji wiedzy 
o społeczeństwie. 

Podczas spotkania z Ryszar-
dem Ostrowskim, burmistrzem 
Korsz i Wiesławem Prusikiem, 
zastępcą burmistrza, uczniowie 

dowiedzieli się czym zajmują 
się pracownicy urzędu oraz po-
znali zakres zadań, które wyko-
nują i za które odpowiedzialni 

są samorządowcy. Po spotka-
niu z burmistrzami młodzież 
odwiedziła wszystkie referaty 
Urzędu Miejskiego w Korszach, 
zapoznając się z  zakresem 
spraw, które można załatwić 
w każdym z nich i bezpośrednio 
poznając osoby odpowiedzialne 
za ich realizację. red

samorządowcy z Korsz gościli młodzież szkolną

uczniowie dowiedzieli się
jak pracują urzędnicy

dzień seniora na wesoło

ponad 70 osób bawiło się na 
balu andrzejkowym w korszach
Miejski Ośrodek Kultury w Korszach zorganizował wspólnie 
z Klubem Seniora Bratek andrzejkowy bal seniora. Na 
spotkanie przybyli seniorzy z Korsz, Łankiejm oraz Srokowa. 

Uroczystość rozpoczęto prze-
mówieniami oraz częścią ar-
tystyczną, w której wystąpiły 
zespoły Ani Babki, Niezapomi-
najka i Korszenianki, a zabawę 
taneczną poprowadził nieza-
stąpiony zespół Ego z Bykowa. 

Impreza zgromadziła ponad 
siedemdziesiąt osób. Rozmowy 
oraz wspólna zabawa towarzy-
szyła uczestnikom do późnych 
godzin nocnych. Przedsięwzię-
cie wsparła finansowo firma 
EDP Renewables. MOK Korsze

Korsze powiatowym liderem w inwestycjach oze

nowa farma wiatrowa rośnie w oczach
Nowa „zielona” inwestycja w gminie Korsze rośnie w oczach. 
Na miejsce inwestycji dojechały kolejne wielkogabarytowe 
elementy konstrukcji wiatraków.

Przewóz ogromnej wielkości 
elementów podstawy, jak i śmi-
gieł wiatraków, to nie lada wy-
zwanie. W tym celu w Kętrzy-
nie, przy wyjeździe na Korsze, 
została rozebrana cześć ronda, 

a także zdemontowano latar-
nie uliczne i barierki. Elementy 
konstrukcji dotarły na miejsce 
i trwa ich montaż.

Nowe elektrownie wiatrowe 
zlokalizowane będą w okolicach 

Gudzik, Płutnik i Chmielnika. 
Wysokość turbin będzie wyno-
siła 125 m, a średnica jednego 
wirnika to 114 m. Moc pojedyn-
czej turbiny to 2,5 MW. Docelo-
wo ma powstać piętnaście sztuk 
turbin wiatrowych o  łącznej 
mocy 37,5 MW. red

Wyróżniony za zasługi dla naszego klubu

krzysztof piwiszkis wśród najlepszych działaczy 
piłkarskich województwa!
13 grudnia w Mrągowie odbyła się gala Warmińsko-
Mazurskiego Związku Piłki Nożnej. Podczas imprezy 
wyróżniono najlepszych z regionalnego środowiska 
piłkarskiego. Wśród nich znalazł się korszenianin Krzysztof 
Piwiszkis.

Wieloletni zawodnik MKS
-u Korsze oraz trener grup mło-
dzieżowych zajął drugie miejsce 
w kategorii Działacz Roku 2019. 
Główną nagrodę w plebiscycie 

otrzymał Stanisław Fijarczyk 
z Olimpii Elbląg. Podczas gali 
W-MZPN wyłoniono laureatów 
plebiscytów w 17 kategoriach.
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O tym jaki był rok 
2019 i o planach 
na przyszłość, 
o trudnościach 
i o perspektywach 
dla gminy Korsze, 
z Ryszardem 
Ostrowskim, 
burmistrzem Korsz, 
rozmawiał Robert 
Majchrzak.

Jest  pan burmistrzem 
już kilka kadencji. Jaki 
więc, przez pryzmat tych 
wszystkich lat, był kończą-
cy się rok dla pana i gminy 
Korsze?
Tak, 6 grudnia minęło trzy-
naście lat mojej pracy na 
stanowisku burmistrza Korsz 
i ten rok był jednym z trud-
niejszych w mojej karierze 
pod względem finansowym. 
Zmniejszyły się znacznie 
dochody, natomiast wydat-
ki się zwiększyły. Nie jest to 
jednak rok stracony. Prze-
znaczyliśmy prawie dwa mi-
liony złotych na inwestycje, 
więc myślę, że na tak trudny 
rok jest to niezły wynik. Przy 
pomocy środków unijnych 
i Lokalnej Grupy Działania 
Barcja wykonaliśmy w Gli-
tajnach boiska do siatkówki, 
koszykówki i piłki nożnej, 
na których mogą trenować 
nasze drużyny i do aktywne-
go korzystania dla naszych 
mieszkańców. Kończymy też 
wymianę oświetlenia w ca-
łej gminie na lampy LED. 
Pozwoli to na oszczędności 
na poziomie jednej trzeciej 
wydatków, które były do tej 
pory, a w sytuacji kiedy ener-
gia jest coraz droższa, to ma 
bardzo duże znaczenie. Istot-
ną sprawą, która powinna 
mieć swój koniec już w 2014 
roku, jest budowa nowych 
turbin wiatrowych. Szacuje-
my, że w 2021 roku powinny 
wpłynąć do gminnego bu-
dżetu dodatkowe trzy milio-
ny złotych. Złapiemy więc 
oddech i  będziemy mogli 
przyspieszyć rozwój gminy. 
Perspektywa roku 2020 na-
pawa więc optymizmem. 
Ponieważ spadek dochodów 
w 2018 roku był tak znaczny 
ze względu na zmiany usta-
wowe, związane z podatkiem 
od elektrowni wiatrowych, 
to w 2020 roku subwencja 
wyrównawcza będzie znacz-
nie wyższa. Dla nas ozna-
cza to wzrost dochodów, 
a już w 2021 roku będziemy 
mieli o wiele więcej moż-
liwości rozwojowych. Jak 
już wspomniałem, szkoda, 

że to wszystko nie stało się 
już w 2014 roku. Wówczas 
jednak, ze względów poli-
tycznych, ówczesny zarząd 
powiatu kętrzyńskiego za-
blokował tę inwestycję dla 
gminy Korsze. Najbardziej 
przykre jest jednak to, że 
były tam dwie osoby z Korsz. 
Gmina do tej pory miała-
by dodatkowo w budżecie 
ponad 20 milionów złotych 
i nie mielibyśmy kłopotów 
finansowych. Jestem jed-
nak optymistą. Na począt-
ku grudnia uchwaliliśmy 
budżet z  nadwyżką, więc 
planujemy powoli schodzić 
z  zadłużenia. Planujemy 
również w przyszłym roku 
wypuścić obligacje na pozio-
mie kilku milionów złotych, 
żeby było łatwiej zarządzać 
zadłużeniem.

Wspomniał Pan o budże-
cie na kolejny rok. Sa-
morządowcy narzekają, 
że wydatki na oświatę są 
znacznie większe niż wy-
nosi subwencja. Jak to jest 
w gminie Korsze?
Z tym problemem borykamy 
się od lat. W 2019 roku do 
subwencji oświatowej Gmi-
na dołożyła około 5,5 milio-
na złotych. To są ogromne 
pieniądze i to między inny-
mi też jest powód naszych 
problemów finansowych. 

Nie jest tak słodko. Zadań 
w oświacie przybywa, za to 
środków na ich realizację nie 
przybywa.

Powiedział Pan o wymier-
nych korzyściach elektrow-
ni wiatrowych. Jednak nie 
wszyscy inwestorzy są mile 
widziani w gminie Korsze. 
Jak pan myśli, z czego się 
to bierze i czy ten swoisty 
trend można odwrócić?
Stworzyła się dziwna gru-
pa ludzi, która właśnie te 
negatywne działania pro-
wadzi. Dlatego jest kłopot, 
żeby tu ściągnąć konkretne-
go inwestora. Dzisiaj mamy 
gospodarkę w rozwoju. To 
jest trend światowy i jestem 
przekonany, że ktoś by tutaj 
trafił, gdyby nie ta negatyw-
na „promocja”. Cokolwiek by 
tu się nie działo, to tym lu-
dziom wszystko przeszkadza. 
Myślę, że jest to podyktowa-
ne chęcią przejęcia władzy. 
Niektórzy są dzisiaj nawet 
w radzie miejskiej, co praw-
da w mniejszości, ale prze-
szkadzają i mało jest uchwał, 
za których wprowadzeniem 
głosują. 
Z drugiej strony cieszę się, 
że są tutaj również ludzie, 
którzy rozumieją te wszyst-
kie sprawy, stoją mocno przy 
moim boku i chcą żeby nasza 
gmina się rozwijała.

Koniec roku 2019 zbiega 
się z końcem pierwszego 
roku kadencji 2018-2023. 
W Radzie Miejskiej Korsze 
ma pan teraz większość, 
wcześniej było z tym róż-
nie. Czy zauważa Pan po-
prawę warunków pracy?
Zdecydowanie tak. To jest 
moja druga kadencja, kiedy 
rada sprzyja i współpracuje 
z burmistrzem. I to jest od-
czuwalne. Jestem oczywiście 
nauczony pracować w zupeł-
nie innych warunkach i jakoś 
to sobie zawsze układałem. 
Rzeczywiście, różnica jest. 
Większość radnych jak do tej 
pory mnie wspiera, sprzyja, 
rozmawiamy ze sobą i życzę 
sobie, żeby tak było do końca 
kadencji.

Co chciałby Pan przekazać 
mieszkańcom gminy Kor-
sze na rok 2020? Zewsząd 
dochodzą sygnały, że bę-
dzie on trudny, że czeka 
nas zaciskanie pasa. Może 
jednak ten 2020 nie musi 
być taki zły?
I chyba nie będzie. Wspo-
mniałem, że nasz budżet jest 
uchwalony i to z nadwyżką. 
Mamy zaplanowanych kilka 
ciekawych inwestycji, choć-
by remont ulicy Mlecznej, 
na którą już mamy dofinan-
sowanie i umowę podpisaną 

z marszałkiem województwa. 
Rozpoczniemy termomoder-
nizację budynków użytecz-
ności publicznej: Ośrodka 
Zdrowia w Korszach, Miej-
skiego Ośrodka Kultury 
w Korszach, Miejsko-Gmin-
nej Biblioteki Publicznej, Re-
mizy Straży Pożarnej w Kor-
szach, oraz budynek Urzędu 
Miejskiego i budynek na Sta-
dionie Miejskim w Korszach. 
Kilka zadań przeprowadzimy 
wspólnie z Powiatem. Gmina 
Korsze jest jedną z biedniej-
szych gmin, które najwięcej 
straciły po zmianach ustro-
jowych. Kilka filarów, na 

których jej działalność się 
opierała, jak duże gospodar-
stwa rolne czy sieci rybackie, 
zostało zlikwidowanych. Było 
duże bezrobocie, było trud-
no, dzisiaj też jest trudno, ale 
perspektywy są inne i myślę, 
że trzeba patrzeć pozytywnie 
w przyszłość. 
I tego życzę mieszkańcom 
gminy Korsze: Żebyście nie 
dali się zniechęcić do dzia-
łalności samorządu, bo dzia-
łamy i będziemy działać dla 
Was na tyle, na ile jest to 
w tych warunkach możliwe.

Dziękuję za rozmowę.

rozmowa roku

patrzę pozytywnie
na przyszłość gminy

rozmowa z ryszardem ostrowskim, burmistrzem korsz

Burmistrz Korsz na budowie farmy wiatrowej w Gudzikach: - Szkoda, że to wszystko nie stało 
się już w 2014 roku. Wówczas jednak, ze względów politycznych, ówczesny zarząd powiatu 
kętrzyńskiego zablokował tę inwestycję dla gminy Korsze. Fot. Kinga Sobiecka 

Ryszard Ostrowski: - Mamy zaplanowanych kilka ciekawych 
inwestycji. Fot. Robert Majchrzak
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Uczestnicy ostatniej sesji Rady Miejskiej w Korszach, a także 
osoby oglądające obrady w wersji on-line, mieli okazję 
zapoznać się z interesującym zestawieniem gminnych finansów 
na przestrzeni ostatnich trzynastu lat. Ryszard Ostrowski, 
burmistrz Korsz, zaprezentował swój dorobek z poprzednich 
kadencji i pierwszego roku tej obecnej.

Zestawienie finansowych efek-
tów 13-letniej pracy korszeń-
skiego samorządu nastąpiło 
przed głosowaniem nad projek-
tami uchwał w sprawie zmian 
wieloletniej prognozy finanso-
wej na lata 2017-2023 i budżetu 
gminy Korsze na rok 2019.

- Przed blokiem arcyważnych 
uchwał chcę przedstawić Pań-
stwu zestawienie budżetów 
z trzynastu lat. Chciałbym, żeby 
radni, którzy są w radzie pierw-
szy raz, mieli świadomość jak 
ważną decyzję dziś podejmą – 
rozpoczął Ryszard Ostrowski.

Burmistrz wytłumaczył, że od 
2012 roku w gminie Korsze wy-
stępuje niemal jednakowy po-
ziom dochodów. Ich zwiększenie 
od 2016 roku jest spowodowane 
realizacją programu 500+. Do-
wiedzieliśmy się też, że zadłu-
żenie gminy wzrośnie w 2019 
roku o  1,7 miliona złotych. 
Jest to spowodowane mniejszą 
subwencją.

W dalszej części prezentacji 
Ryszard Ostrowski przypomniał 
największe wydatki inwestycyj-
ne w gminie Korsze ostatnich 
lat. W 2009 roku wykonano sieć 
wodociągową na potrzeby rolni-
ków, w 2015 roku zrealizowane 
skanalizowanie północnej części 
Korsz, a w 2018 roku wykonano 
termomodernizację obiektów 
oświatowych. Wszystko przy 
znacznym zaangażowaniu środ-
ków unijnych.

- Gdybyśmy z ówczesnymi rad-
nymi nie podejmowali ryzyka, 
tych środków by nie było – za-
znaczył burmistrz Korsz.

Dalej była mowa o gminnym 
zadłużeniu. Jak poinformował 
Ryszard Ostrowski, jest to kwo-
ta wzrostowa, gdyż w  latach 
poprzednich Gmina Korsze 
musiała realizować budżety de-
ficytowe. Dodał, że zadłużenie 
gminy wzrastało od roku 2014.

- W 2014 roku były planowane 
dochody z farm wiatrowych, ale 

ówczesny zarząd powiatu zwle-
kał z wydawaniem decyzji. Gmi-
na Korsze straciła na tym ponad 
20 milionów złotych – przypo-
mniał Ryszard Ostrowski. – Te-
raz z kolei wysokość subwencji 
oświatowej stoi w miejscu, a wy-
datki rosną. Tylko w ubiegłym 
roku Gmina Korsze dołożyła 
do oświaty 5,4 mln zł. Co roku 
musimy też zwiększać środki na 
pomoc społeczną. Nie wynika 
to z „widzi mi się” burmistrza, 
a z ustaw.

Burmistrz wspomniał też o za-
letach funduszu sołeckiego, któ-
ry jest realizowany na terenie 
gminy. Dodał, że dzięki niemu 
wsie wyglądają zupełnie inaczej 
niż przed trzynastu laty.

- Podczas trzynastu lat mojej 
pracy wykonaliśmy około dwu-
stu inwestycji. Jedną z ostatnich 
jest hala sportowa, która była 
już po prostu koniecznością – 
dodał Ryszard Ostrowski. - Do 
tego wszystkiego trzeba było 
odwagi. Dlatego też chcę po-
dziękować radnym poprzednich 
kadencji.

Burmistrz zaznaczył też, że 
zdaje sobie sprawę z faktu, że 
wiele osób nie docenia tego 
wszystkiego. Wyraził jednak 

przekonanie, że wszystko to 
należało wykonać, a dzisiejsze 
zadłużenie nie paraliżuje funk-
cjonowania gminy. 

- W budżecie jest mnóstwo 
zadań, które trzeba wykonać. 

Bycie samorządowcem wymaga 
odwagi i na tą odwagę u Pań-
stwa dzisiaj liczę – zwrócił się 
do radnych Ryszard Ostrowski.

Prezentacja, jak i słowa bur-
mistrza, przekonały większość 

radnych. Zarówno w głosowa-
niu nad wieloletnią prognozą fi-
nansową, jak i nad budżetem, 9 
radnych było „za”, a 5 „przeciw”.

Anna Sidorowicz, skarbnik gminy Korsze i Ryszard Ostrowski. Fot. Robert Majchrzak

Prezentacja gminnych budżetów na sesji rady miejskiej

bycie samorządowcem wymaga odwagi
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Fot. MOK Korsze

Przedświąteczna wizyta u rodzin zastępczych

burmistrz korsz tradycyjnie obdarował dzieci
Tradycją stało się już 
przygotowanie przez 
Ryszarda Ostrowskiego, 
burmistrza Korsz, 
świątecznych paczek 
dzieciom z rodzin 
zastępczych. Nie inaczej jest 
i w tym roku.

Jak co roku burmistrz Korsz 
przygotował podopiecznym 
rodzin zastępczych z gmi-
ny Korsze świąteczne pacz-
ki wypełnione słodyczami. 
Obdarowywanie przed Bo-
żym Narodzeniem dzieci 
z rodzin zastępczych przez 
Ryszarda Ostrowskiego sta-
ło się już tradycją. Również 
w tym roku burmistrz wraz 
z Mikołajem odwiedził dzie-

ci i złożył im oraz pozosta-
łym członkom ich rodzin, 
najserdeczniejsze życzenia 
z okazji Świąt Bożego Naro-
dzenia. Podziękował też za 
codzienną, bezinteresowną 

opiekę ze strony rodziców 
zastępczych, która wymaga 
poświęceń, a często również 
zmagań z wieloma trudno-
ściami. red

ogromne zainteresowanie Mikołajkami w Korszach

spotkanie z mikołajem i zbiórka na lustra
Huczne świętowanie Mikołajek w Korszach jest już 
25-letnią tradycją. Jak co roku, od wczesnych godzin 
rannych na ulicach miasta można było spotkać św. 
Mikołaja, który odwiedził szkołę, przedszkole i zakłady 
pracy.

Od godziny 16.00 w Miej-
s k i m  O ś r o d k u  K u l t u r y 
w Korszach rozpoczęły się 
występy wokalne i tanecz-
ne przygotowane prze MOK 
oraz zabawy plastyczno
-techniczne i  malowanie 
twarzy, przygotowane przez 
Miejsko-Gminną Bibliote-
kę Publiczną w Korszach. 
Powodzeniem cieszyły się 
kiermasze przygotowane 
przez członków Klubu Se-
niora „Pod Dębem”, rodzi-
ców dzieci uczęszczających 
na zajęcia do MOK. 

- Grupa „Taka Impreza” 
odwiedziła nas wraz ze swo-
imi zimowymi przyjaciół-
mi: misiem polarnym oraz 
bałwanem Olafem. Wspólne 
ubieranie choinki, bitwę na 
śnieżki, pokaz spadającego 
śniegu zakończyliśmy zaba-
wą ze Świętym Mikołajem 
– wylicza atrakcje Tomasz 
Lenkowski, dyrektor MOK 
w Korszach. - Dziękujemy 
wszystkim, którzy byli razem 
z nami w ten mikołajkowy 
dzień. Szczególne podzię-
kowania należą się naszym 
darczyńcom, do których 
należą: Ryszard Ostrowski - 
burmistrz Korsz, firma EDP 
Renewables Poland, Wipasz 
S.A., Singnify Lighting Po-
land Sp. z o.o., Maspex Sp. 
z o.o., MTI-Furninova Pol-
ska Sp. z o.o. Kętrzyn, Bank 
Spółdzielczy w Reszlu / Od-
dział Korsze, PSB Mrówka. 

Ponadto dziękujemy oso-
bom prywatnym, właścicie-
lom sklepów, firm, spółkom 
i zakładom pracy z terenu 
miasta i gminy Korsze. 

Tegorocznym obchodom 
Mikołajek w Korszach towa-
rzyszyła zbiórka pieniężna 
na lustra do sali widowi-
skowej Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Korszach. Podczas 
imprezy odbył się kiermasz 
ciast i ozdób świątecznych 
przygotowany przez rodzi-
ców naszych podopiecznych, 
loteria oraz licytacje. 

- Dziękujemy rodzicom 
i   uczestnikom imprezy, 
którzy włączyli się w naszą 
akcję i  zebrane fundusze 
w kwocie 3 792,52 zł przeka-
zali na nasze konto – podsu-
mowuje Tomasz Lenkowski. 
- Podziękowania kierujemy 
również do darczyńców: 
Elżbiety Kozłowskiej, Firmy 

Signify Poland Sp. z o.o., 
Bankowi Spółdzielczemu 
w Reszlu, firmie Wipasz S.A., 
firmie EDP Renewables, PSB 
Mrówka. Dziękujemy na-
szym lokalnym przedsię-
biorcom i organizacjom za 
gadżety, vouchery przeka-
zane na licytację i loterię: 
sklep PIK - Aneta i Dariusz 
Suszko, sklep Kala - Elżbieta 
Liwarowska, Gabinet Kosme-
tyczny i Masażu - Agnieszka 
Bondar, Hala Widowisko-
wo-Sportowa w Korszach, 
Wiraż Pub Bartoszyce, Klub 
Seniora „Bratek” i Korszeń-
skie Stowarzyszenie Spo-
łeczno-Kulturalne „Otwar-
te Drzwi”. Nasze wspólne 
działania przyczyniły się do 
uzbierania łącznej kwoty 5 
142,52 zł. 

- Środki na wsparcie zaku-
pu luster można też wpłacać 
na konto bankowe MOK
-u do końca roku. Wkrótce 
wspólnie spełnimy marzenie 
dzieci i instruktorów. Koszt 
zakupu i instalacji luster to 
wydatek ponad 11 000,00 zł 
– dodaje Tomasz Lenkowski.

W środę, 18 grudnia, w sali 
widowiskowej Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Korszach 
odbyła się Wigilia Miejska. 
Mieszkańcy miasta i gminy 

wzięli udział we wspólnych 
jasełkach bożonarodzenio-
wych, na które składał się 
koncert świąteczny, wspólne 
śpiewanie kolęd i pastorałek. 

Odbył się również kiermasz 
rękodzieła, a wszyscy mogli 
odwiedzić stoisko z potra-
wami wigilijnymi.

Fotorelacja z Wigilii Miejskiej w Korszach

wspólne kolędowanie
przed bożym narodzeniem
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Członkowie Korszeńskiego Stowarzyszenia Społeczno-
Kulturalne „Otwarte Drzwi” zorganizowali warsztaty 
naturalnego wyrobu wędlin i kiełbas. Efektem ich pracy były 
liczne pętka tradycyjnej białej kiełbasy.

Po d cz a s  w a r s z t a t ów  i c h 
u cze s t n i c y  z a p oz n a l i  s i ę 
z  tradycyjnymi recepturami 
na przygotowanie zdrowych 
i  smacznych wyrobów mię-
snych. Dużym zainteresowa-
niem wśród uczestniczących 
w zajęciach seniorów cieszył 
się przepis na przygotowanie 
tradycyjnej białej kiełbasy. 

- Seniorzy, oprócz wzięcia 
udziału w części teoretycznej, 

chętnie zaangażowali się w sam 
wyrób mięsnego przysmaku – 
relacjonuje Tomasz Lenkowski, 
dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Korszach, w którym 
odbyły się warsztaty. 

Kiełbasę upieczono i ugoto-
wano. Prawdziwym egzaminem 
smaku i jakości była natomiast 
degustacja wyrobów. 

- Smak i niepowtarzalna re-
ceptura przyniosły oczekiwa-
ne efekty – zaznacza Tomasz 

Lenkowski.
Organizatorzy warsztatów 

dziękują firmie EDP Renewab-
les za wsparcie organizacji tego 
wydarzenia. red

Miejski Ośrodek Kultury 
w Korszach zorganizował 
kolejny wyjazd do Teatru 
Muzycznego „Roma” 
w Warszawie. W wyjeździe 
wzięło udział ponad 40 osób, 
a jego celem był musical „Aida”.

„Aida” to musical skompo-
nowany przez legendę muzyki 
pop Eltona Johna do słów Tima 
Rice’a, jednego z najbardziej 
znanych autorów tekstów do 
licznych musicali. Libretto 
oparte jest na motywach z ope-
ry Giuseppe Verdiego pod tym 
samym tytułem. Akcja musicalu 
rozgrywa się starożytnym Egip-
cie, a fabuła opowiada o zaka-
zanej miłości Aidy, nubijskiej 
księżniczki wziętej do niewoli 
przez Egipcjan, i Radamesa, 
kapitana egipskiej armii zarę-
czonego z Amneris, córką fara-
ona. Premiera musicalu „Aida” 
odbyła się na Broadwayu, gdzie 
przez cztery lata zagrano blisko 

dwa tysiące spektakli. Musical 
„Aida” dotąd przetłumaczony 
został na 16 języków, wliczając 
w to wersję polską, a pokazywa-
ny był już w ponad dwudziestu 
krajach na całym świecie. Do 
polskiej wersji musicalu uszyto 
250 kostiumów. Wszystkie ele-
menty scenografii ważą ok. 6,5 
tony, a przy produkcji spekta-
klu pracowało ponad 200 osób. 
Polska inscenizacja musicalu 
„Aida” jest wersją non-replica, 
czyli wersją autorską, która nie 
powtarza pomysłów wykorzy-
stanych w oryginalnej wersji 

na Broadwayu. Muzyka Eltona 
Johna (łącząca w sobie elemen-
ty rocka, reggae czy gospelu) 
w Teatrze Muzycznym Roma, 
grana jest na żywo. „Aida” 
w Teatrze Muzycznym Roma to 
wysmakowany wizualnie spek-
takl. Przepiękne są kostiumy 
Doroty Kołodyńskiej, w których 
połączono współczesną modę 
z ubiorami (staro) egipskimi. 
Jednym z materiałów wyko-
rzystanych do uszycia kostiu-
mów jest tkanina, z której szyto 
ubrania w starożytnym Egipcie. 

 MOK Korsze

redaktorzy szkolnej ławki z wizytą w tygodniku Kętrzyńskim

uczniowie z korsz przygotowują się do roli 
dziennikarzy
Paulina, Piotr, Wiktoria i Nikola 
ze Szkoły Podstawowej 
w Korszach, przymierzają 
się do prowadzenia szkolnej 
gazetki. Pod opieką swojej 
wychowawczyni, Edyty 
Pawlaszek, młodzi dziennikarze 
odwiedzili redakcję Tygodnika 
Kętrzyńskiego. 

Paulina, Piotr, Wiktoria i Ni-
kola są uczniami klasy piątej. 
Pod okiem Edyty Pawlaszek 
planują uruchomić internetową 
gazetkę szkolną. Mają już nawet 
jej tytuł.

- To będzie „Szkolna Ławka” 
- wyjawia Paulina i dodaje, że 
będzie się zajmowała przepro-
wadzaniem wywiadów. Piotr ma 

być od sportu, Wiktoria przy-
bliży czytelnikom świat zwie-
rząt, a Nikola będzie opisywała 
przyrodę. 

Z niecierpliwością czekamy 
więc na pierwsze efekty pracy 
młodych dziennikarzy z Korsz. 
Kto wie, być może niektóre z ich 

artykułów ukażą się też na ła-
mach Tygodnika Kętrzyńskiego, 
a może i w jeszcze większych 
tytułach? rm

Sołectwo Glitajny po raz trzeci 
z rzędu zajęło pierwsze miejsce 
w konkursie Eko-Sołectwo. 
Rywalizacja w nim polega na 
zbiórce elektroodpadów.

W ubiegły piątek, 22 listo-
pada, w  siedzibie Warmiń-
sko-Mazurskiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego w Olsz-
tynie odbyło się uroczyste pod-
sumowanie dziewiątej edycji 
konkursu Eko-Sołectwo. Kon-
kurs miał zasięg wojewódzki, 
a łącznie wystartowało w nim 
38 sołectw. Główną nagro-
dę - trzy tysiące złotych oraz 
puchar dyrektora W-MODR 

- odebrał Tadeusz Woźniak, 
sołtys sołectwa Glitajny i ko-
ordynator akcji zbierania elek-

troodpadów na terenie gminy 
Korsze.

Organizatorem konkursu 
Eko-Sołectwo jest Puls Regio-
nu Magazyn Samorządów Wo-
jewództwa Warmińsko-Mazur-
skiego. Partnerem i zarazem 
sponsorem tego przedsięwzię-
cia jest Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Olsztynie. red
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Fot. KSSK Otwarte Drzwi

W Miejskim Ośrodku Kultury w Korszach odbyły się kolejne 
„Spotkania z teatrem” dla najmłodszych mieszkańców Gminy 
Korsze. Tym razem organizatorzy zaprosili dzieci na teatrzyk 
„Królewna Śnieżka”.

Spektakl wykonany przez 
aktorów Studia Teatralnego 
Krak-Art z Krakowa obejrzało 
łącznie ponad trzysta dzieci. 

W ciągu jednego dnia odbyły się 
dwa spektakle. Z zaproszenia 
MOK-u skorzystało Przedszko-
le Miejskie w Korszach, Szkoła 

Podstawowa w Korszach, Szko-
ła Podstawowa w Łankiejmach 
oraz młodsze dzieci ze swoimi 
opiekunami.

„Spotkania z  teatrem” dla 
najmłodszych to cykl spotkań 
realizowanych przez Miejski 
Ośrodek Kultury w Korszach 
przy wsparciu firmy EDP Rene-
wables. MOK

W Korszach uczyli się naturalnego wyrobu wędlin

egzamin smaku i jakości

Wiesław Prusik, zastępca 
burmistrza Korsz i Tadeusz 
Woźniak prezentują konkur-
sowe laury.
 Fot. Organizatorzy konkursu

Laureaci tegorocznej edycji 
konkursu Eko-Sołectwo

1. Glitajny (gmina Korsze), 
2. Bystry (gmina Giżycko), 3. 
Maliniak (gmina Morąg), 4. 
Królewo (gmina Morąg), 5. 
Jegławki (gmina Srokowo).

trzeci triumf w wojewódzkim konkursie

glitajny znów najlepsze w zbiórce 
elektroodpadów

Młodzi dziennikarze z Korsz.
Fot. Robert Majchrzak

jubileusz klubu z Korsz

seniorzy z bratka świętowali 12-lecie
Klub Seniora „Bratek”, działający przy Miejskim Ośrodku 
Kultury w Korszach, świętował rocznicę 12-lecia powstania. 
Z tej okazji członkowie klubu zorganizowali wyjazdowe 
spotkanie wspominkowe, połączone ze wspólną zabawą.

Uczestnicy spotkania bawili 
się i świętowali do późnych 
godzin nocnych. Nie obyło się 
też bez tortu urodzinowego. 
Gościem seniorów był Ryszard 
Ostrowski, burmistrz Korsz, 
który wraz ze swoją żoną 
złożył członkom klubu życze-
nia i uczestniczył w obcho-
dach 12-lecia. Podziękowania 

i  życzenia złożył seniorom 
również Tomasz Lenkowski, 
dyrektor Miejskiego Ośrod-
ka Kultury w Korszach i jed-
nocześnie jeden z inicjatorów 
założenia klubu oraz jego 
opiekun. Także seniorzy po-
dziękowali Tomaszowi Len-
kowskiemu za wieloletnie 
zaangażowanie i opiekę. Wy-

razem wdzięczności był kosz 
podarunkowy, który wręczyli 
najstarsi wiekiem uczestnicy 
klubu.

Klub Seniora „Bratek” to 
nie tylko spotkania i zabawa, 
ale również praca artystycz-
na i społeczna. Seniorzy od 
wielu lat śpiewają w zespole 
„Korszenianki”, przygotowują 
stoiska promocyjne i angażują 
się społecznie w lokalne akcje 
organizowane przez gminne 
instytucje czy stowarzyszenia.
 red

Korszenianie udali się na aidę

obejrzeli musical skomponowany 
przez eltona johna
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o królewnie śnieżce
ponad trzysta osób na spektaklu 
Kolejne spotkanie z teatrem w Korszach
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